
Protokół nr 35/09 z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury Rady Miejskiej 
w Kowarach odbytego w dniu 26.11.2009r.

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 16:15. 
Obecni członkowie Komisji :
1. Anna Klepacz,
2. Ewa Pędziwiatr,
3. Genowefa Pohoska,
4. Piotr Tyrawa,
5. Ryszard Nowosielski.
Zaproszeni goście:
1. Tadeusz Cwynar,
2. Wiesława Kuchejda,
3. Mirosław Górecki,
4. Grażyna Nawalaniec.

Porządek obrad :
1.  Omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  opłat  za  świadczenia  w  oddziałach 
przedszkolnych i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miejską Kowary. 
2. Rozpatrzenie pisma Miejskiego Klubu Sportowego OLIMPIA Kowary w sprawie 
dofinansowania działalności klubu w kwocie 15 000 zł.
3. Sprawy różne.

Ad 1.
Przewodnicząca przywitała wszystkich obecnych, a następnie przedstawiła porządek obrad, 
który  został  przyjęty  bez  zastrzeżeń.  Dalej  oddała  głos  Pani  W.  Kuchejdzie  prosząc  o 
przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  opłat  za  świadczenia  w  oddziałach 
przedszkolnych i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miejską Kowary.
Przechodząc do omówienia uchwały pani kierownik rozdała członkom Komisji poprawioną 
wersję projektu, wyjaśniając, że przedłożona Radnym uchwała nie zawierała § 4, 
o brzmieniu: „Traci moc uchwała Rady Miejskiej nr XXXI/189/01 z dnia 27 czerwca 2001r. 
w  sprawie  określenia  zasad  i  wysokości  opłaty  miesięcznej  za  korzystanie  z  usług 
świadczonych przez Przedszkola Publiczne w zakresie opieki i wychowania dzieci,  wraz z 
uchwałami ją zmieniającymi”.
Radni przyjęli wyjaśnienie pani kierownik, dotyczące tej kwestii.
W dalszym ciągu wypowiedzi pani Kuchejda wyjaśniła, że z inicjatywy dyrektorów szkół, 
projekt uchwały określa wprowadzenie opłat za prowadzenie zajęć ponadwymiarowych nie 
tylko w przedszkolu, ale również w oddziałach przedszkolnych działających przy szkołach.
W  toku  dyskusji  pojawiły  się  wątpliwości  odnośnie  interpretacji  §2  ust.  1.  „Odpłatność 
rodziców  obejmuje  zajęcia  opiekuńczo-wychowawcze  dla  dzieci  przebywających  w 
oddziałach  przedszkolnych  w  szkołach  podstawowych  i  przedszkolu  ponad  podstawę 
programową.”
Radne Pędziwiatr i Klepacz stwierdziły, że zapis jest zbyt ogólnikowy i  określa tylko jeden 
charakter  zajęć  tj.  zajęcia  opiekuńczo-wychowawcze.  Według  nich  opłaty  powinny 
wskazywać konkretne kwoty za konkretne zajęcia i obejmować nie tylko zajęcia opiekuńczo- 
wychowawcze, ale również zajęcia dydaktyczne. 
Pani  skarbnik  Grażyna  Nawalaniec  oświadczyła,  że  takie  brzmienie  tego  paragrafu  jest 
bezpieczne i pozwala przypuszczać, że Organ Nadzoru nie stwierdzi jego nieważności.
Radna Ewa Pędziwiatr nie zgodziła się z tym. Zauważyła, że taki zapis ogranicza możliwość 
realizacji zajęć tylko do zajęć opiekuniczo-wychowawczych, a rodzice w ramach dłuższego 



niż 5 godzin dziennie pobytu dziecka w przedszkolu mogą oczekiwać realizacji również zajęć 
dydaktycznych.  
Po dyskusji ustalono, że  § 2 ust. 1 otrzyma brzmienie:  „ Odpłatność rodziców obejmuje 
zajęcia  dla  dzieci  przebywających  w  oddziałach  przedszkolnych  w  szkołach 
podstawowych i przedszkolu przekraczające podstawę programową.”
Głosowanie:  za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.
Następnie przystąpiono do analizy §2 ust. 2 i 3. 
Pani  skarbnik  Grazyna  Nawalaniec  wskazała,  że  w  projekcie  uchwały  proponuje  się  w 
oddziałach przedszkolnych opłatę za pobyt dziecka poza podstawę programową w wysokości 
0,14%  minimalnego wynagrodzenia za pracę w Polsce (aktualnie 1.276 zł), za każdą rozpoczętą 
godzinę, a w przedszkolu opłatę za pobyt dziecka poza podstawę programową w  wysokości 
0, 17% minimalnego wynagrodzenia za pracę, za każdą rozpoczętą godzinę.
Pani skarbnik przedstawiła dodatkowe wyliczenia do projektu uchwały w sprawie opłat za 
świadczenia  w  oddziałach  przedszkolnych  i  przedszkolach  prowadzonych  przez  Gminę 
Miejska Kowary (w załączeniu do protokołu). 
Przyjmując propozycje burmistrza i skarbnika, rodzic za pobyt dziecka w oddziale zerowym 
(bez wyżywienia) musiałby zapłać: 
w przypadku gdy dziecko pozostanie 4 godziny dłużej ponad podstawę programową – 157zł, 
w przypadku gdy dziecko pozostanie 3 godziny dłużej ponad podstawę programową – 118zł.
W przedszkolu (bez wyżywienia)  :
w przypadku gdy dziecko pozostanie 4 godziny dłużej ponad podstawę programową – 191 zł, 
tj. o 83 zł więcej niż obecnie, 
w przypadku gdy dziecko pozostanie 3 godziny ponad podstawę programową – 143 zł, tj. o 
35 zł więcej niż obecnie. 
Członkowie Komisji uznali, że zaproponowane w projekcie stawki opłat za pobyt dziecka w 
oddziale  przedszkolnym  i  przedszkolu  przekraczające  podstawę  programową  są  bardzo 
wysokie. 
Radna  Pohoska  zaproponowała  w  §  2  ust.  3  (opłata  za  pobyt  dziecka  poza  podstawę 
programową  w  przedszkolu)  zmianę  wartości  bazowej z  0,17%  na  0,16%  minimalnego 
wynagrodzenia za pracę, za każda rozpoczętą godzinę.
Przewodnicząca Klepacz uznała, że w takim wypadku podobną zmianę należy wprowadzić w 
§  2  ust.  2  (opłata  za  pobyt  dziecka  w oddziale  zerowym)  -  zaproponowała  zmniejszenie 
wartości bazowej z 0,14% na 0,13%. 
Pan  radny  Ryszard  Nowosielski  stwierdził,  że  omawiany  projekt  uchwały  nawet  po 
poprawkach  Komisji  jest  dla  niego nie  do  przyjęcia  z  powodu znacznego  wzrostu  opłat. 
Podobną  opinię  wyraziła  przewodnicząca  Klepacz,  która  zauważyła,  że  przy  dwojgu 
dzieciach kwota, którą rodzic musiałby uiścić za przedszkole to 580zł (z wyżywieniem) w 
przypadku,  gdy dziecko pozostanie 4 godziny ponad podstawę programową przy wartości 
bazowej 0,16% minimalnego wynagrodzenia za pracę, tj. 144zł więcej niż obecnie.
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.

Głosowanie:
za – 3 (G. Pohoska, P. Tyrawa, E. Pędziwiatr),  
przeciw – 2 (R. Nowosielski, A. Klepacz),
wstrzymujących się – 0.

Ad 2.
Przewodnicząca  odczytała  pismo  MKS  „Olimpia”  w  sprawie  przyznania  dodatkowego 
dofinansowania działalności klubu w kwocie 15 000,00 złotych z przeznaczeniem na bieżące 
utrzymanie. 



Pani Wiesława Kuchejda zauważyła, że Klub Olimpia Kowary mógłby opracować program 
sportowy dla Romów i w ten sposób zdobyć dodatkowe środki.
Pani  skarbnik  Grażyna  Nawalaniec  poinformowała  Komisję,  że  kwota  należności  do 
zapłacenia  w  roku  2009  jest  jeszcze  większa,  niż  opisana  we  wniosku,  ponieważ  Klub 
otrzymał rachunek za energię elektryczną na prawie 7 000,00 złotych.
Pani skarbnik oświadczyła, że wraz z prezesem klubu podjęli rozmowy ze sponsorami w celu 
pozyskania  środków  na  spłatę  zadłużenia.  Powiedziała,  że  zaproponowała  zarządowi 
zwołanie walnego zgromadzenia w celu dokonania umorzenia długów. Rezultaty tych działań 
będą  znane  za  2  tygodnie.  Z  uwagi  na  to  zwróciła  się   do  członków  Komisji  o  nie 
podejmowanie  wniosku w tej  sprawie w dniu dzisiejszym.  Poprosiła  o  przeniesienie  tego 
punktu na następne posiedzenie Komisji.
Komisja zaakceptowała propozycję pani skarbnik.

Ad 3. Wobec braku spraw różnych przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji o godz. 
17:45.
                                                                                                            
                                                                                                       Protokół sporządziła:
                                                                                                             Anna Klepacz
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